
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 30. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 172
I debatten om bankpakkerne fra finanskrisen siges det gentagne gange, at bankpakkerne
gav et overskud på 17 mia. kr., senest i finansministerens svar af 12. oktober 2020 på
FIU alm. del - spørgsmål 321 (folketingsåret 2019-20)., hvor der henvises til ”Endelig
opgørelse af overskud af bankpakkerne”, Erhvervsministeriet, 19. december 2018. Mini-
steren anmodes om en opgørelse, hvor følgende tre elementer medtages:
a) Værdien af de skattefradrag, bankerne har fået som følge af deres udgifter til pakker-
ne. Det må – ud fra bankernes skatteregnskaber – formodes, at stort set alle fradrag
stammende fra deres betalinger til bankpakkerne er udnyttet. Det drejer sig om ca. 42
mia. kr., jf. Erhvervsministeriets opgørelse.
b) I forbindelse med bankredningen optog staten 30-årige obligationslån, jf. bl.a. den
såkaldte ”Rangvid-rapport”. Disse lån medfører en merrente, der kan anslås til ca. 28
mia. kr. , jf. finansministerens svar af 6. januar 2017 på FIU alm. del - spørgsmål 137
(folketingsåret 2016-17).
c) I forbindelse med bankpakkerne har Finansiel Stabilitet haft en udgift på 7,4 mia. kr., jf.
Finansiel Stabilitet, Årsrapport 2019, side 7.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Victoria.Velasquez@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anni Matthiesen
formand
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